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Zápis ze školské rady konané dne 17.10.2024 

Účastníci: 

- Paní Bernátková 

- Paní Svrčinová 

- Paní Fabíková 

- Paní Pomichálková 

- Paní Valíčková 

- Pan Piekarczyk 

 

Program jednání: 

Téma č. 1 – Rozpočet 
Téma č. 2 – RUD 
Téma č. 3 – Hasičárna, hřiště 
Téma č. 4 – Coop 
Téma č. 5 – Kotelna 
Téma č. 6 – Střecha v budově ZŠ 
Téma č. 7 – Směrnice 
Téma č. 8 – VH 
Téma č. 9 – Úplaty za zájmové a předškolní vzdělávání 
Téma č. 10 – Fyzická ostraha ve škole 
 
 

 
Ad. Téma č. 1 – Rozpočet 
 

- Prosba k transparentní komunikaci směrem ke škole – nikdo tvůrce rozpočtu na rok 2025 neinformoval o 

plánovaných nákupech v roce 2024, škola s jednotlivými náklady počítala při sestavování rozpočtu na rok 

2025 

- ZŠ a MŠ Baška žádá o navýšení rozpočtu na rok 2025 o 622 280 Kč více, než v roce 2024 

z důvodů, které byly předloženy účastníkům ŠR a rovněž budou zaslány zřizovateli  

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 1 – Školská rada doporučuje schválit návrh rozpočtu na rok 2025 tak, 

jak je navržen. 
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Ad. Téma č. 2 – RUD (Rozpočtové určení daní) 
 

- Školská rada se táže, jakým způsobem zřizovatel nakládá se zbytkem finančních prostředů, které 

obdrží v rámci RUD a nepřerozdělí do rozpočtu ZŠ a MŠ Bašky. Jsou si vědomi, že prostředky 

z RUD nejsou předem účelově vázány, nicméně je ZŠ a MŠ Baška neustále tlačena do snižování 

nákladů i přesto, že žáků přibývá, a tudíž zřizovatel o tyto přibývající žáky dostává více finančních 

prostředků. Za roky zpětně se jedná o několik milionů, které obec díky škole získala a ŠR se táže, 

jak s nimi zřizovatel naložil. 

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 2 – Školská rada se táže, jakým způsobem zřizovatel nakládá se 

zbytkem finančních prostředků, které obdrží v rámci RUD a nepřerozdělí do rozpočtu ZŠ a MŠ Bašky. 

Školská rada chce být pouze informována o vizích obce Baška v oblasti rozvoje školství a také 

v souvislosti s tématy č. 3 a č. 4. 

 

Ad. Téma č. 3 – Hasičárna, hřiště 

- Školská rada se táže, jaký je časový harmonogram realizace nového hřiště při základní škole 

vzhledem k tomu, že škola potřebuje naplňovat výchovně vzdělávací program.  

- S tím souvisí dotaz na momentálně probíhající opravu střechy hasičárny, která měla být zbourána 

právě z důvodu plánované výstavby nového hřiště.  

Paní Bernátková reagovala, že do hasičárny momentálně zatéká, tudíž se střecha musí opravit. 

 

 Stanovisko školské rady k tématu č. 3 – Školská rada se táže, jaká je vize zřizovatele, případně časový 

harmonogram realizace nového hřiště. 

 

Ad. Téma č. 4 – Coop 
 

- Školská rada je informována, že ve školním roce 2027/2028 se do školy nevleze s nově příchozími 

žáky a kapacita školy bude zcela naplněna. Tuto informaci má i zřizovatel a školská rada se táže, 

co pro vyřešení této situace zřizovatel podniknul za kroky. V neposlední řadě ŘŠ potřebuje tyto 

informace k zajištění efektivního sestavení harmonogramu a plánování daného školního roku, 

přičemž musí brát v úvahu jak potřeby pedagogických pracovníků, tak provozních zaměstnanců. 

- Paní Bernátková reagovala, že obec Baška čeká na dotační titul.  
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Stanovisko školské rady k tématu č. 4 – Školská rada se táže, jaké již byly podniknuty kroky k zajištění 

bezproblémového chodu školy od roku 2027/2028 a jaké kroky plánuje zřizovatel v blízké budoucnosti 

učinit pro materiální a kapacitní zabezpečení školy. 

 

Ad. Téma č. 5 – Kotelna 
 

- Zřizovatel byl vždy informován o stavu kotelny včas včetně toho, že zprávy o revizi k danému 

zařízení byly v rozporu se skutečným provedením, plynové zařízení nebylo správně revidováno a 

nemělo být uvedeno do provozu, plynová kotelna nebyla vybavena bezpečnostním prvkem pro 

vypnutí a ohřívač vody nebyl chráněn proti přetlaku. Na základě toho byla škola uznána vinou 

z přestupku a byla ji udělena pokuta, kterou uhradila.  

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 5 – Jelikož chce zřizovatel, aby škola úsporně a hospodárně nakládala 

s finančními prostředky, školská rada se táže, v jaké fázi je vymáhání finančních prostředků uhrazených 

školou firmě Spetech za revize, které byly v rozporu se skutečným provedením (viz. stanovisko TIČR). 

 

 

Ad. Téma č. 6 – Střecha v budově ZŠ 
 

- Právě probíhá proces opravy střechy v budově ZŠ, jelikož do školy ze stropu zatéká. Od ledna 

roku 2024 se vyskytují komplikace při srážkách, které způsobují průnik vody do třídy. Škola nemá 

dosud jediné písemné odborné stanovisko, v jakém stavu se střecha nachází a zda je toto prostředí 

pro žáky bezpečné. 

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 6 – Školská rada žádá o písemné sdělení kompetentních zástupců 

zřizovatele, zda je toto prostředí pro žáky a zaměstnance školy bezpečné. 

 

Ad. Téma č. 7 – Směrnice Zásady a řízení příspěvkových organizací zřizovaných obcí Baška 
 

- Krátce byla konzultována nově připravovaná směrnice, která však dosud nebyla oficiálně doručena 

škole.  

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 7 – Školská rada chce podpořit efektivnější komunikaci zřizovatel -> 

škola ve smyslu konzultace připravované směrnice ještě před tím, než ji bude závazně doručena. 
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Ad. Téma č. 8 – VH 
 

- Škola minulý rok vykazovala VH zisk a letošní rok se předpokládá taktéž VH zisk. VH se bere jako 

jeden bez rozlišení na příspěvek zřizovatele, úplaty za zájmové a předškolní vzdělávání apod., 

nicméně i přesto škola předpokládá VH z těchto úplat více jak 200 000 Kč. 

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 8 – Školská rada se táže, jak s těmito ziskovými finančními prostředky 

od rodičů v případě nařízení odvodu na účet zřizovatele plánuje nakládat. 

 

Ad. Téma č. 9 – Úplaty za zájmové a předškolní vzdělávání 
 

- ŘŠ navrhla rozdělení úplat za předškolní a zájmové vzdělávání následovně: 

 

Pro MŠ: 

50 % VV, didaktické pomůcky, materiál do výuky, hračky apod. 

50 % údržba zahrad, čistící prostředky 

Pro ŠD: 

 50 % VV, hračky, pomůcky apod. 

 50 % fyzická ostraha 

 

RO reagovala s tím, že návrh projednali, nicméně nepřijali usnesení. 

Následně RO zaslala dopis s následujícím rozdělením úplat: 

 

50 % materiální zabezpečení 

50 % bude zahrnuto v rozpočtu ve výdajích na ostatní služby a opravy a čerpání bude probíhat na základě 

předchozího schválení RO 

 

Toto rozdělení vnímá školská rada jako neefektivní zejména v plánování a organizování programů 

(divadla, přednášky aj.) pro žáky, které dle tohoto rozdělení nejdříve musí schválit RO.  

 

Stanovisko školské rady k tématu č. 9 – Školská rada žádá o zvážení nutnosti veškeré služby před 

realizací nechat předem schválit zřizovatelem. 
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Ad. Téma č. 10 – Fyzická ostraha ve škole 
 

Stanovisko školské rady k tématu č. 10 - Školská rada se táže, zda je prioritou pro zřizovatele bezpečnost 

žáků v Základní škole Baška a zda i nadále bude tuto službu financovat v rámci příspěvku na provoz. 

Školská rada chce znát stanovisko zřizovatele, kvůli tomu, že rada obce jako zřizovatel školy zamítla 

použít jiný zdroj finančních prostředků na tento účel. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Datum a místo vyhotovení zápisu: Baška dne 18.10.2024 

 


